



WISSENSTRANSFER – ENTREPRENEURSHIP KNOWLEDGE TRANSFER: ENTREPRENEURSHIP



Gründerwerkstatt: □
VentureLab e.V.

Gründerförderung: □
*Technologie- und
Gründerzentrum
Oldenburg (TGO)*

Start-up workshop: □
VentureLab e.V.

Support for entrepreneurs: □
*Technologie- und
Gründerzentrum
Oldenburg (TGO)*



Das wissenschaftliche Potenzial der Universität Oldenburg bildet die Basis für den Wissens- und Technologietransfer zur Wirtschaft und für Neugründungen aus der Universität, denn nur so kann anwendungsbezogene Weiterentwicklung der universitären Grundlagenforschung erfolgen. An der Universität Oldenburg ist dazu die **Transferstelle dialog** eingerichtet. Die Förderung von wirtschaftlichen Entwicklungen und die Vernetzung regionaler Akteure sind Schwerpunkte des An-Instituts Regio.

Seit 2005 ist die von der regionalen Wirtschaft geförderte Stiftungsprofessur für Entrepreneurship Motor für Ausgründungen aus dem Hochschulbereich. Im Rahmen des EXIST III-Förderprogramms läuft das Projekt **Businessplan für die Gründerregion Nordwest**. Es hat zum Ziel, die Akteure der gesamten Nordwestregion in Sachen Unternehmensgründung zu koordinieren, das Gründungsklima an den Hochschulen zu optimieren und eine Schnittstelle Wissenschaft-Wirtschaft zu schaffen.

The scientific potential of the University of Oldenburg serves as the foundation for the transfer of knowledge and technology to businesses and spin-offs from the university, thus guaranteeing the development of fundamental research undertaken by the university into practical applications. At the University of Oldenburg this role is the vocation of the **Transferstelle dialog** (Dialogue Transfer Office). Supporting economic development and networking regional players are the main focus of the associated institute Regio.

The endowed chair of entrepreneurship at the university, sponsored by regional businesses, has been an engine for companies spun off from the university since its inception in 2005. The **Business Plan for the Start-Up Region Northwest** project is part of the EXIST III support programme. Its aims are to co-ordinate all parties involved with entrepreneurship in the northwest region, to enhance the chances for university-based start-ups and to create an interface between science and business.

